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БИЫЛ ЕРЕЙМЕНТАУ 
СТАНЦИЯСЫНЫҢ ІРГЕТАСЫ 
ҚАЛАНҒАНЫНА 

ЖЫЛ ТОЛЫП ОТЫР. 

ОСЫ ЖЫЛДЫҢ ЖАЗҒЫ МАУСЫ-
МЫНДА ӘЙЕЛДЕР ВАГОНЫН

АСТАМ ӘЙЕЛ  ПАЙДАЛАНҒАН. 

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:

70

132 МЫҢ ТОННА

70 МЫҢНАН

На портале «Открытые НПА» идет 
обсуждение изменений в приказ 
министра транспорта и коммуни-
каций РК от 17 февраля 2011 года                                  
№ 74 «Об утверждении особенностей 
учета рабочего времени и времени 
отдыха работника железнодорож-
ного транспорта, непосредственно 
связанного с движением поездов».

Новый проект приказа предусма-
тривает поправки в пункт 11. Ранее 
подсчет рабочего времени работников 
для их оплаты в период дежурства 
производился в следующем порядке: 
при дежурстве на дому (без права 
отлучаться из дома) – один час де-
журства учитывался как 0,25 часа 

рабочего времени; при дежурстве на 
объекте в специально оборудован-
ной комнате – один час дежурства 
учитывался как 0,75 часа рабочего 
времени. После нахождения на де-
журстве на дому работнику должен 
предоставляться отдых продолжи-
тельностью не менее 12 часов.

В Министерстве транспорта отме-
чают, что эта норма снижает уровень 
прав, свобод и гарантий работников 
железнодорожного транспорта, уста-
новленных Трудовым кодексом. В 
связи с чем в новой редакции приказа 
предлагается пункт 11 изложить так: 
«Подсчет рабочего времени работников 
для их оплаты в период их дежурства 
на дому и дежурства на объекте в 
специально оборудованной комнате 
производится в соответствии со статьей 

79 Трудового кодекса Республики 
Казахстан. После нахождения на 
дежурстве на дому работнику предо-
ставляется отдых продолжительностью 
не менее 12 часов».

То есть предусмотрена обязанность 
работодателя вести учет рабочего 
времени, фактически отработанного 
работником. При этом исключены 
слова «без права отлучаться из дома», 
так как они противоречат пункту                  
1 статьи 61 Конституции РК.

Кроме того, работодатель обязуется 
предоставлять работнику 12-часовой 
отдых после дежурства на дому – слова 
«должен предоставляться» в этом пун-
кте заменены на «предоставляется».

Публичное обсуждение проекта 
приказа продлится до 25 сентября 
2024 года.

НЕОБХОДИМЫЕ  ИЗМЕНЕНИЯ
Изменить порядок подсчета рабочего времени и оплаты дежурств 
работников, непосредственно связанных с движением поездов, 
планируют в Казахстане.

Любовь РОВБА,
Астана

ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
успешно запустило четвертый модуль 
программы обучения работников в 
Санкт-Петербург-Витебском подразде-
лении Октябрьского учебного центра 
профессиональных квалификаций. 

Программа направлена на повышение 
профессиональных навыков и компетенций 
сотрудников компании.

На первом этапе обучения первый, второй 
и третий модули прошли 51 начальник 
пунктов технического обслуживания (ПТО) 
и 16 начальников участков «Вагонсервиса».

Особо отличившиеся восемь начальни-
ков ПТО начали обучение в Санкт-Петер-
бург-Витебском подразделении.

Программа обучения предусматривает 
использование передовых методов, включая 
привлечение как внешних провайдеров, 
так и внутренних тренеров компании. 
Важным элементом программы являются 
интерактивные занятия, практическая 
отработка полученных знаний, развитие 
профессиональных навыков, а также 
предоставление обратной связи от про-
фильных экспертов.

Запуск данной программы подчерки-
вает стремление ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» к развитию профессиональных 
компетенций своих сотрудников, что, в 
свою очередь, способствует повышению 
качества услуг и эффективности работы 
компании.

Айлин БАУРЖАН

ПОДГОТОВКА 
СО ЗНАКОМ 
КАЧЕСТВА

Қазақстан мен Қытай ел-
дерінің теміржол әкімшілік-
терінің басқосуында Достық –                                                                         
М о й ы н т ы  у ч а с к е с і н д е 
пойыздардың өткізілуін ұлғайту 
мәселесі талқыланды. 

Қазақстандық делегацияны 
Қазақстан темір жолының деле-
гациясын «ҚТЖ-Жүк тасымалы» 
ЖШС бас инженері Марлен 
Көкірекбаев бастап барса, «Үрімші 
темір жолы» ЖШҚ халықаралық 
тасымалдау департаментінің 
директоры Ли Кай бастаған топ 
Қытай тарапын басқарды.

Қос тарап алдымен номенкла-
туралық жүктерді тасымалдау 
және беру шарттары бойынша 
пікір алмасты. Сонымен қатар 

Достық-Алашаңқай аралығында 
екінші жол салу мәселелері және 
Достық – Мойынты учаскесінің 
өткізу қабілетін кезең-кезеңімен 
арттыру мүмкіндігі қаралды. Атап 
айтқанда, маңызды учаскенің 
өткізу қабілетін осы жылдың 
1 желтоқсанынан бастап – 24 
пойызға дейін, 2025 жылғы 
1 шілдеден бастап – 40 пой-
ызға дейін; ал 2026 жылғы                                                                                     
1 қаңтардан бастап 60 пойызға 
дейін арттыру сөз болды. 

Бұл мәселе бойынша түпкілікті 
шешім ағымдағы жылдың қазан 
айында Қазақстан мен Қытай темір 
жолдарының аралас комиссиялары 
кеңесінде шығарылатын болады.

Даниял ХАМИТ

ДЕЛЕГАЦИЯЛАР  КЕЗДЕСУІ  ӨТТІ

Биылғы мамыр айынан 18 қыркүйекке 
дейін ел тұрғындарын коммуналдық-тұр-
мыстық көмірмен қамтамасыз ету үшін 
шамамен 2,3 млн тонна көмір тиелген. 
Мамырдан шілдеге дейінгі кезеңде ти-
еудің жиынтық көлемі шамамен 1 млн 
тоннаны құраса, тез тамыз айында 734 
мың тонна көмір тиелген. 

Бұл теңгерімсіздік жазғы кезеңде жылыту 
маусымына дайындық бойынша бел-
сенділіктің жеткіліксіздігін көрсетеді. 
Қыркүйектің 18 күнінде 589 мың тонна 
көмір тасымалданып, өткен жылдың сәйкес 
кезеңімен салыстырғанда 9% артық болған. 

Коммуналдық-тұрмыстық көмірдің бар-
лық жөнелтілімдері вагондардың қажетті 
санымен қамтамасыз етілген, тиеу және 
тасымалдау процесі ҚТЖ-ның тұрақты 
бақылауында. Дегенмен, кейбір бағыттарда 
операторлар мен жүк жөнелтушілерден 
уақытылы өтінімдердің болмауынан 
туындаған көмір жөнелтудің кешігуі 
байқалады. Мәселен, Шығыс Қазақстан 
облысында мамырдан тамызға дейінгі 
кезеңде көмірге қажеттілік жоспары 204 
мың тонна мөлшерінде болса, іс жүзінде 
барлығы 150 мың тонна тиелген. Өскемен 
қаласы үшін қыркүйекке 33,6 мың тонна 
көмір тасымалдау жоспарланған болса, 
қыркүйектің 18 күні ішінде оның тек 16 
мың тоннасы жеткізілген.  Қосымша, 19 
қыркүйекте Жаңа-Өскемен станциясына 
21 вагон коммуналдық-тұрмыстық көмір, 
яғни 1,5 мың тонна жеткізілген.  ҚТЖ бар-
лық тұтынушылар үшін көмірді тұрақты 
жеткізуді қамтамасыз етуді жалғастыруда 
және көмір операторлары мен жүк жөнел-
тушілерді, әсіресе күзгі-қысқы кезеңнің 
басында тасымалдауға өтінім беруде жедел 
әрекет етуге шақырады.

Ислам ТАЛҒАТ

КӨМІР 
ТАСЫМАЛЫ 
ТҰРАҚТЫ  

Үкімет

Гани ЕСЕНБАЕВ,
заместитель директора филиала 

АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция 
интегрированного планирования» :

ЗА ВОСЕМЬ МЕСЯЦЕВ 2024 
ГОДА ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНЫМ 
ТРАНСПОРТОМ ПЕРЕВЕЗЕНО 
5,2 МИЛЛИОНА ТОНН ЗЕРНА, 
ИЗ НИХ НА ЭКСПОРТ – 4 МИЛ-
ЛИОНА ТОНН. ПЕРЕВОЗКИ 
ПО КАЗАХСТАНУ ВЫРОСЛИ 
НА 4% – ДО 1,2 МИЛЛИОНА 
ТОНН. ОТГРУЗКА ПРОДУКТОВ  
ПЕРЕМОЛА ВЫРОСЛА НА 17,4%. 
ОСНОВНЫМИ РЫНКАМИ СБЫТА 
ОСТАЮТСЯ СТРАНЫ ЦЕНТРАЛЬ-
НОЙ АЗИИ, АФГАНИСТАН, ИРАН 
И КНР. ЭКСПОРТ ЗЕРНА В КИ-
ТАЙ ЗА ПОСЛЕДНИЕ ТРИ ГОДА 
УВЕЛИЧИЛСЯ  В 5,7 РАЗА  

Олжас Бектенов өңірдің өнеркәсіп, ло-
гистика саласын аралап, инвестициялық 
жобалардың жүзеге асырылу барысымен 
танысқан Үкімет басшысы өндіріс локали-
зациясын тереңдетуді тапсырды.    

Ақтөбе рельс-арқалық зауытының өн-
дірістік қуатымен танысқан Премьер отандық 
кәсіпорындарды қолдау Үкіметтің басым 
міндеті екенін атап өтті. Қолдау көрсетіледі, 
сонымен бірге импортты  алмастыруға 
әсер ететін сапалы әрі қолжетімді тауарлар 
түріндегі нәтижелер қажет деді.

Олжас Бектенов инновациялық тех-
нологияларды енгізудің маңызды екенін 
атап өтті, бұл жоғары деңгейде өңделген 
өнімнің сапасын арттырып қана қоймай, 
сонымен қатар өнеркәсіптік қауіпсіздік, 
экология мәселелерін шешуге мүмкіндік 
береді. Мемлекет басшысының тапсырмасы 
бойынша отандық бизнеске қажетті қол-
дау көрсетілуде. Алып кәсіпорындардың 
өндіріс көлемінің өсуі өз кезегінде аралас 
салалардың дамуына, жаңа жұмыс орында-
рын ашуға, адамдардың өмір сүру сапасын 
арттыруға серпін беретіні атап өтілді.   

Ақтөбе рельс зауыты жылына темір жол 
рельстері мен пішінді илек өнімдерінің кең 

ӨНДІРІС  ЛОКАЛИЗАЦИЯСЫН 
ТЕРЕҢДЕТУДІ  ТАПСЫРДЫ

ҚР  Премьер-министрі Олжас Бектенов Ақтөбеге                                 
жұмыс сапары барысында аймақтағы ірі өндіріс 
орны – Рельс-арқалық зауытына барды. 

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

номенклатурасы мен арнайы профильдер 
және басқа да өнімдер шығарады. Зауытта 
рельстерді термоберіктеудің жоғары са-
пасын қамтамасыз ететін инновациялық 
технология қолданылады. Өндірілген 
өнім еліміздің теміржол құрылысында 
пайдаланылады, сондай-ақ Түркия, ТМД 
елдері, Эстония, Латвияға экспортталады. 

«Зауыттың жобалық қуаты 430 мың 
тоннаны құрайды. Бұл – мемлекеттің 
ішкі қажеттілігін қамтамасыз ету мен 
экспорттық жеткізілімдерді жүзеге асыру 
үшін жеткілікті. Бүгінгі таңда зауыт 1 млн 
тоннадан астам рельстік өнім шығарды, 
бұл шамамен 8 мың км темір жолдарын 
құрайды. Қазіргі таңда біздің рельстер 
«Достық-Мойынты» учаскесінің екінші 
темір жолдарын, «Дарбаза-Мақтаарал» 
теміржол желісін, Алматы станциясының 
айналмалы теміржол торабының  құрылысы 
кезінде, сонымен қатар темір жолдарды 
күрделі жөндеу кезінде пайдаланылуда», – 
деді «Ақтөбе рельс-арқалық зауыты» ЖШС 
коммерциялық директоры Айдар Өміров.

Қытайдың Қазақстанмен шектесетін Алашаңқай  
станциясында көршілес қос елдің теміржол 
делегациялары кездесті. 

В ходе церемонии открытия 
стенда, в которой приняли 
участие руководство провин-
ции Шэньси и города Сианя, 
председатель правления АО 
«KTZ Express» Дамир Кожах-
метов от лица АО «НК «ҚТЖ» 
рассказал о достижениях в 
транспортно-логистической 
отрасли, особо подчеркнув раз-
витие сотрудничества между 
Казахстаном и Китаем. В том 
числе он подробно остановился 
на вопросах сотрудничества 
в рамках инициативы «Один 
пояс – один путь», казахстан-
ско-китайского терминала в 
городе Сиане и значительного 
роста транзитных перевозок 
по Транскаспийскому между-
народному транспортному 
маршруту (ТМТМ).

– Наши успехи невозможны 
без тесного взаимодействия 
и доверия между странами и 
компаниями. ТМТМ является 
одним из важнейших звеньев 
Евразийской транспортной си-
стемы, и успех маршрута – это 
результат наших совместных 
усилий. С начала текущего 
года транзит по маршруту 
вырос в 20 раз, и в начале 
сентября в Актау мы провели 
церемонию отправления уже 
200-го контейнерного поезда 
за 2024 год, что говорит о 
высокой заинтересованности 
к маршруту и слаженной 
совместной работе. ТМТМ 
позволяет доставлять грузы в 

два раза быстрее, чем морской 
транспорт, связывая Китай с 
Европой через Каспийское 
море, – отметил Дамир                                                  
Кожахметов.

Также в эти дни в Сиане 
состоялся ряд встреч и меро-
приятий, среди которых одним 
из ключевых стала торжествен-
ная отправка контейнерного 
поезда Китай – Европа по 
ТМТМ (Сиань – Алтынколь – 
Актау – Баку – Поти – Бургас –                                                            
Белград – Гамбург/Дуйсбург/
Будапешт).

В мероприятии приняли 
участие руководство ҚТЖ, 
железнодорожных админи-
страций Китая, Азербайд-
жана, Грузии, Партийного 
комитета и правительства 
провинции Шэньси, города 
Сианя и другие.  Состав из 
55- и 40-футовых контейнеров, 

сформированный в казахстан-
ско-китайском терминале 
в Сиане, доставит груз до 
Будапешта. Поезд преодолеет 
порядка семи тысяч киломе-
тров до Баку за 8-11 дней. До 
конечной точки в Будапеште 
он доедет за 25 дней. 

Сокращение сроков                      

доставки и предоставление 
сервиса на новом уровне 
стало возможным благодаря 
плодотворному сотрудни-
честву железнодорожных и 
портовых администраций 
стран – участниц ТМТМ.

Помимо прочего, в Сиане 
состоялась рабочая встреча 
руководства казахстанских и 
китайских железных дорог. 
Отмечено, что взаимодействие 
железнодорожных систем двух 
стран является стратегическим 
для развития экономического 
сотрудничества РК и КНР. 

За последние годы наблюда-
ется устойчивый рост объемов 
перевозок грузов между Казах-
станом и Китаем. В 2023 году 
объемы перевозок достигли 
рекордных 28,3 миллиона 
тонн.

Особое внимание в повестке 
дня было уделено вопросам 

обеспечения стабильного 
пропуска растущего грузо-
потока по маршруту ТМТМ, 
повышению качества обмена 
данными между ҚТЖ и КЖД в 
международном сообщении, 
обеспечению безопасного и 
стабильного курсирования 
контейнерных поездов по 
сквозному графику.

Также подчеркнуто, что в 
ближайшие два года ҚТЖ 
и КЖД завершат крупные 
инфраструктурные проекты, 
которые позволят значительно 
увеличить пропускную спо-
собность и объем перевозок. 
В целом по итогам встречи обе 
стороны выразили уверенность 
в дальнейшем совместном 
укреплении стабильного роста 
перевозок.

Асель ШАЙХЫНОВА
Фото Александра ЖАБЧУКА

Астана – Сиань – Астана

СТЕНД  ҚТЖ – САМЫЙ  ПОСЕЩАЕМЫЙ 
НА  ВЫСТАВКЕ  В  СИАНЕ

АО «НК «ҚТЖ» приняло участие 
в 8-й Международной выставке 
«Шелковый путь» в Сиане, где стенд 
компании стал одним из самых 
посещаемых среди транспортных 
компаний. 

Бауыржан ОРЫНБАСАРОВ, 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Басқарушы директоры

ҰЛТТЫҚ КОМПАНИЯ 20 ҚЫРКҮЙЕКТЕН БАСТАП ЖАППАЙ АСТЫҚ ТАСЫМАЛЫНА КӨШТІ. ЕЛІМІЗДЕ ОСЫ МАҚСАТҚА 12 МЫҢ 
АСТЫҚ ТАСЫМАЛДАЙТЫН ВАГОНДАР ҚҰРАМЫ БАР. ОНЫҢ ІШІНДЕ АЛТЫ МЫҢҒА ЖУЫҚ ВАГОН АСТЫҚ ТАСЫМАЛЫН ҚАРА 
ЖӘНЕ БАЛТЫҚ ТЕҢІЗДЕРІ БАҒЫТТАРЫНА ЭКСПОРТТАУДЫ ҚАМТАМАСЫЗ ЕТЕДІ. ӨТКЕН СЕГІЗ АЙ ІШІНДЕ ОРТАЛЫҚ АЗИЯ 
ЕЛДЕРІНЕ АСТЫҚ ЭКСПОРТЫ ӨСІМІНІҢ БЕЛСЕНДІ ДИНАМИКАСЫН КӨРУГЕ БОЛАДЫ. ҚЫТАЙҒА ДА ЖЫЛ БАСЫНАН БЕРГІ 
СЕГІЗ АЙ ІШІНДЕ  1 МИЛЛИОН ТОННАДАН АСТАМ АСТЫҚ ЖЕТКІЗІЛДІ. НЕГІЗГІ КӨЛЕМ КОНТЕЙНЕРЛЕРДЕ ТАСЫМАЛДАНУДА. 
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Айта кетсек, Маңғыстау 
теміржолында күзгі комис-
сиялық байқау қыркүйектің 
12-нен басталған болатын. 
Әдеттегіше биыл да байқау 
жүргізетін комиссия мүшелері 
алдын ала бекітіліп, аралай-
тын нысандардың тізімі жа-
сақталды. Комиссия құрамы 
11 қыркүйек күні Маңғыстау 
станциясынан биылғы байқау-
дың алғашқы бағыты Болашақ – 
Маңғыстау теліміне жол тартқан.                                                       
Маңғыстау қосалқы бөлімінің 
бастығы Нәжімеден Ғұбашов 
төрағалық ететін комиссияның 
құрамында сала кәсіподағы мен 
теміржолдың түрлі саласынан 
елуден астам адам бар. Олар 
алғашқы күндері Болашақ – 

Өзен, Өзен – Болашақ станция-
лары аралығындағы нысандарды 
аралады. Шаруашылықты жіті 
тексеріп, кем-кетігін қарады, 
қысқа дайындық барысын сара-
пқа салды. Әрі қарай Маңғыстау 
– Құлсары бағытына ауысып, 

осындай жұмыстар Құлсары – 
Бейнеу, Бейнеу – Тассай, Бейнеу 
– Оазис телімдерінде жалғасты. 

– Күзгі байқау барысында 
темір жолдардың, ғимарат-
тардың,  жылу қазандықтары-
ның, техника мен көліктердің, 

БАЙҚАУ

КҮЗГІ  СЫН  ЖҮРІП  ЖАТЫР...
Биыл Маңғыстау қосалқы бөліміне                                                  
қарасты бірнеше нысан ағымдағы жөндеуден 
өткізілуде. Күзгі байқау кезінде осы аталған 
объектілерді де аралаған комиссия мүшелері 
жүргізіліп жатқан жұмыстардың барысын 
бақылап, жөндеуді қазан айының соңына 
дейін аяқтауды тапсырды. 

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Тораптық станция жұ-
мысы толассыз, паркте бір 
құрамнан бірнеше вагон 
ағытылса, екінші біріне 
сонша вагон тіркеліп, 
енді бірінде бірнеше ва-
гондық жаңа құрам құра-
стырылып, жөнелтіліп 
жатады. Станциядағы 
қым-қуыт тіршіліктің 
шашауын шығармай 
үйлестіріп отырған Аб-
дулхамид Тұрмантаевты 
қозғалыс дирижері десек 
болғандай.    

– Станцияға келген жүк 
вагондарын сұрыптау 
жұмыстары Сексеуіл – 
Қызылорда, Сексеуіл – 
Жезқазған, Сексеуіл – Арыс 
және Сексеуіл – Шалқар 
– Қандыағаш бағытында 
жүргізіледі. Сексеуілдік 
теміржолшылар шамамен 
бір тәулікте 9 транзитті 
пойыз вагондарының 
құжаттарын рәсімдеп, 
құжаттары рәсімделмейтін  
46 транзитті пойызды, 

тағы 13 пойызды жаңадан 
құрап, 1150 жүк вагоны-
ның құжаттарын қайта 
рәсімдеп жөнелтеді. Бір 
тәулікте алпыс шақты 
пойыз вагондарын қабыл-
дайтын, төрт ауысыммен 
жұмыс жасайтын тораптық 
станцияның жүгі жеңіл 
емес. Теміржолшылар 
үшін кәсіби жауапкершілік 
пен қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтау – басты міндет. 
Әріптестерім өз міндет-
терін абыроймен атқарып 
отыр. Соның арқасында     
станциядағы өндірістік 
жұмыс көрсеткіштерінің 
жоспары асыра орын-
далуда, – дейді станция 
бастығы Абдулхамид 
Тұрмантаев.

Пойыздарды жөнел-
тумен қатар оларды дер 
уақытында кестеден 
кешіктірмей қабылдауда 
да тәжірибелі сексеуіл-
діктер бір тәулік ішін-
де Қоскөл – Жезқазған 

бағытынан көмір тиел-
ген 7-8 пойыз, Шалқар 
– Қандыағаш бағытынан 
жанар-жағармай, күкірт 
қышқылы, газ тиелген 
20 шақты пойыз, оның 
жетеуі контейнерлік 
пойыз, ал Қызылорда 
станциясы бағытынан 
7-8  контейнерлік                                                     
пойызды, түрлі жүк тиел-
ген 20 шақты жылжымалы 
құрамдарды қабылдап 
алған. Жалпы алғанда 
бекет теміржолшылары 
бір тәулікте 60 шақты 
жүк пойыздарын қабыл-

дап, осыншама пойызды 
жөнелтеді екен. Станция-
дан өтетін транзиттік 
пойыздар саны да жыл-
дан-жылға артуда. 

Станцияда алды 30-40 
жыл, соңы 10-15 жыл-
дан бері еңбек етіп келе 
жатқан майталмандар 
қатары аз емес. Маневр 
диспетчері Қазыбек Іли-
ясов, станция кезекшісі 
Серік Мырзағұлов, пойыз 
құрастырушы Нұрдәу-
лет Үдербаев, аға жүк 
қабылдап-тапсырушы 
Сарбиназ Иманалиева, 

аға тауар кассирі Күләнда 
Кабулова, аға құжат өң-
деп сұрыптаушы Нұргүл                
Сербаевалардың қай-қай-
сысы болса да сенімге ие 
болған сыралғы жандар.     

Станция жолаушы та-
сымалы үшін де жайлы, 
Сексеуілге 16 жұп жола-
ушылар пойызы, оның 
ішінде «Тұлпар-Тальго» 
жүрдек пойызы, халықа-
ралық бағыттағы бірнеше 
жолаушылар пойыздары 
аялдайды. Жолаушылар-
дың пойызға емін-еркін 
мініп-түсуі үшін станция-
дағы бірінші жолмен қоса 
3 және 4-жолдар арасын-
да перрон жарақталған. 
Және де жүргіншілердің 
теміржолдан асып түсуіне 
арналған аспалы көпір 
бар. Перроннан түскен                             
жолаушылардың осы 
аспалы көпір арқылы 
вокзалға шығуына немесе 
кенттің қалаған нүктесіне 
баруына қолайлы жағдай 
жасалған. 

Суретті түсірген 
автор

Бүгінге дейін ескі ғимаратты құрал-сайман 
қоймасы ретінде пайдаланып келген жылға-
лық жолшылар осы күндері жаңа қонысқа 
көшіп, көңілдері марқайып жүр.

Жаңа ғимаратта жолды күтіп-баптаумен 
айналысатын мамандарға барынша жағдай 
жасалған. Ас бөлмесі мен жуынатын және 
жатып тынығатын бөлмеден бөлек, арнайы 
сабақ өтетін кабинет те қарастырылған. Сон-
дықтан да бұл жерде бір мезетте 10-14 адам 
еркін қозғалып, қарқынды жұмыс жүргізуіне 
толықтай мүмкіндік бар.

Құстың ұясындай ғана ғимарат болғанымен, 
қыста – жылы, жазда – салқын. Әр бөлмесі 
шаршы метріне қарай арнайы салқын-
датқышпен қамтамасыз етілген. Арнайы 
жиһазбен жабдықталған асханада қысқа-
толқынды пеш пен диспенсердегі фильтрлі 
су да пайдалануға қолайлы жерге қойылған. 
Тоңазытқыш та бар, жұмысшылар үйлерінен 
алып келген ас-ауқатын сонда сақтайды.  

– Осы учаскеде еңбек етіп келе жатқаныма 
биыл 12 жыл. «Бұдан жаман күнде де тойға 
барғанбыз» демекші, осы кезге дейін темір 

жолды жағалап жүріп талай жыл тер төк-
тік. Мынадай жағдай жасалғаннан кейін 
көңілің тоқ болып, еңбекке құлшынысың 
артатыны сөзсіз. Жігіттердің бәрі риза, 
салулы төсек, салқын үйде емін-еркін ас 
ішіп, жуынып-шайынып, демалып, көсіліп 
жатуға да жағдай бар, – дейді жол шебері 
Аманкелді Сапарұлы.

Жұмысшылардың бір сәт бой жазып 
тынығуы үшін үлкен бөлменің қос қап-
талына 8 кереует қатар қойылып, ортасы 
екіжақты киім ілу шкафтарымен ыңғайлы 
етіп бөлінген. Ал гигиеналық бөлмеде екі 
душ кабинасы орналасқан. Өрт сөндіру 
құралдары да қолайлы жерге қойылып, 
темекі тартуға тыйым салу белгілері мен 
эвакуациялау жоспары да қабырғаның 
көзге түсер тұсына ілінген. Әрбір бөлмеге 
тартылған электр желісі арнайы қапталған. 
Үздіксіз ауа айналымы болуы үшін әр бөл-
медегі төбе жабынының төменгі тұсынан 
арнайы тесік ойылып, оның беті реттелетін 
пластик тормен бекітілуі де тапқырлық екен 
дедік. Қысқасы, шағын жерде қажеттіліктің 
бәрі де өте ыңғайлы әрі қолжетімді етіп 
жасалғаны көз сүйсіндіріп, көз қуантады.

Арыс жол дистанциясының бас инженері 

Думан Әсілханұлы бұл өңір теміржолшыла-
рына жасалып жатқан жағдайдың бір ғана 
бөлігі екенін айтады. Алдағы уақытта еңбек 
қорғауға бағытталған шаралар қатары артады.   

– Теміржол өткелдеріндегі кезекшілердің де 
жағдайын жасап, қыста жылы, жазда салқын 
жерде отырып жұмыс істеуін қамтамасыз 
ететін боламыз, – дейді дистанцияның бас 
инженері.

Айта кетейік, бүгінгі таңда Ғалымжан 
Мұқажанов жетекшілік ететін Арыс жол 
дистанциясы Түркістан мен Сарыағаш 
теліміндегі 3102 мен 3345-ші шақырым 
аралығындағы 243 шақырым шойын жолды 
күтіп-баптаумен айналысады. Бұл мекеме 
қызметкерлері Арыс пен Түркістан қаласын-
дағы және Қазығұрт, Сарыағаш, Мақтаарал, 
Жетісай, Сауран, Отырар мен Ордабасы 
аудандарының аумағында орналасқан 
қолданыстағы 272,6 шақырымды құрайтын 
темір жолдағы қауіпсіз қозғалысты қамта-
масыз етеді. 

Суреттерді түсірген автор

ЕҢБЕК ҚОРҒАУ

Арыс жол дистанциясына қарасты 
Жылға станциясында жаңа модуль-
дік ғимарат пайдалануға берілді. 
Көлемі 16х6,7 метрді құрайтын ны-
санның жалпы ауданы 106 шаршы 
метрді құрайды.

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Шымкент

ЖЫЛҒАДА  ЖАҢА  МОДУЛЬ  
ПАЙДАЛАНУҒА  БЕРІЛДІ

СТАНЦИЯ 
ТЫНЫСЫ

ТРАНЗИТТІК  ПОЙЫЗДАР  САНЫ  АРТУДА
Қызылорда ЖТ бөлімшесінің солтүстік шекарасындағы Сексеуіл 
тораптық станциясы төрт бағытқа қызмет көрсетеді. Станцияға 
аялдайтын жылжымалы құрамдардың қозғалысы батыстан 
солтүстікке, оңтүстікке, шығысқа және кері бағыттарда тәулік 
бойы жалғасып жатыр.  

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Сексеуіл

Қаладағы мектептердің бірінде 6-сыныпта оқитын 
оқушылар үшін заманауи теміржол вокзалының ғи-
мараты ерекше қызығушылық тудырды. 4-қабаттағы 
Күту залындағы теміржол картасы мен вокзалдың 
макеті жанында оларға вокзал кезекшілері жалпы 
ҚТЖ туралы ақпарат берді. Сонымен қатар манекенде 
тұрған теміржолшылардың жұмыс формасы, ондағы 
белгілердің мән-мағынасын түсіндірді. Одан әрі үлкен 
залға өтіп, анықтама бюросына келген балалар оның 
қызметімен танысып, билет кассаларында жолаушы-
лардың қалай билет рәсімдеп жатқанын көзбен көрді. 
Бұдан соң оқушылар вокзалда пойыздардың келуі мен 
кетуін хабарлайтын дикторлық кеңсеге бас сұқты. Бұл 
жерде олар диктордың нұсқауымен арнайы мәтінді 
үш тілде өздері оқып көрді. Балалар үшін бұл қызмет 
ерекше әсер қалдырды. Бұл  сәт оларға үлкен эмоция 
сыйлағаны анық, өйткені  олар вокзал дикторы болып  
көрді. Әрі қарай перронға шығып, теміржол көлігі 
объектілеріндегі қауіпсіздік ережелерімен жан-жақты 
танысқан балалар теміржолшылармен бірге суретке 
түсіп, танымдық һәм тағлымдық әсері мол болған 
ерекше саяхатқа әбден риза болды.   

– Мемлекет басшысы өз Жолдауында 2025 жылды 
Жұмысшы мамандықтардың жылы деп жариялады. 
Біз балаларға вокзалға экскурсия ұйымдастырып, 
теміржол жұмысы мен мамандықтың маңыздылығы 
туралы, сонымен қатар қауіпсіздік қағидалары жайлы  
айтып беруді шештік. Экскурсия балаларға ұнады де-
ген үміттеміз, – деді «ҚТЖ» ҰК» АҚ «Магистральдық 
желі дирекциясы» филиалының атқарушы директоры 
Жұбан Көрпебаев.

Вокзал қызметкерлерінің қолдауымен ҚТЖ бас-
шылығы осындай іс-шараларды тұрақты негізде өткізуді 
жоспарлап отыр.

Суретті түсірген Мұқағали ҚАСҚАРБЕК

ЭКСКУРСИЯ

ВОКЗАЛ  ҚЫЗМЕТІМЕН  
ТАНЫСТЫ    

Елордалық бір топ оқушылар 
«Нұрлы жол» вокзалына экс-
курсияға барды. Зәулім вокзал 
кешенін аралап көріп, түрлі 
қызметтерінің ерекшелік-
терімен танысқан оларға ең 
алдымен қауіпсіздік қағидат-
тары түсіндірілді.   

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

байланыс, электр мен СОБ 
құрылғыларының жай-күй-
іне, жұмысшылардың еңбек 
жағдайларына тексерістер жүр-
гізіліп, табылған кемшіліктер 
бойынша сала басшыларына 
тапсырма берілді. Оған қоса, 
«Теміржолсу-Маңғыстау» меке-
месі ағымдағы жөндеу жүргізіп 
жатқан 6 ғимараттың жай-күйі 
қаралды. Жұмыстарды жыл-
дамдатып, қазан айының соңы-
на дейін толық бітіру туралы 
мердігер мекемеге міндеттелді. 
Олар – Бейнеу ПТО ғимараты, 
Маңғыстау станциясындағы 
тауар кассасы, Маңғыстау күзет 
паркі, Сай-Өтестегі локомотив 
бригадаларының демалыс 
үйі, Маңғыстау локомотив 
депосының АБК ғимараты, 
Өзен станциясында техника-
лық қызмет көрсету пунктінің 
жуынатын бөлмесі, – дейді 
Маңғыстау қосалқы бөлімінің 
өндірістік бөлім басшысы Нұр-
кен Қосымов.

Жалпы, түбек теміржолын-
дағы күзгі байқау жұмыстары 
жоспарға сай, белгіленген 
тәртіппен жүргізілуде. Ол 2 
қазанға дейін жалғасады. Әрі 
қарай тіркелген кемшіліктер 
сараланып, оны жою шаралары 
алынатын болады.   

Суретті түсірген автор

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» Ақтөбе бөлімшесі филиалының 
Тасымалдау шарттары мен ұйымдастыру бөлімінің 
басшысы Клара Шатаякова салада жасалып жатқан 
жұмыстар, транзит көлемінің артуы, жалпы тоғыз жол-
дың торабында жатқан Батыс аймағында тасымалдау 
қызметінің ұйымдастырылуы жайлы әңгімелеп берді.   

– Қазіргі уақытта елімізде теміржол арқылы жүк та-
сымалы өте белсенді дамып жатыр. Соның ішінде сырт 
елдермен байланысты айрықша атауға болады. Елімізде 
теміржол арқылы жүк тасымалы әлемнің түкпір-түкпірімен 
ұйымдастырылып отыр. Халықаралық жүк пойыздары 
жиі өтеді. Батыс өңірінде де Ресеймен шекаралас стан-
цияларда ұйымдастыру жұмыстары жолға қойылған. 
Никельтауда, Озинки, Илецк станцияларында жүк қа-
былдау тәртібі қатаң сақталып,  жүк қабылдаушылар әр 
вагондағы бекітпені мұқият тексереді.   Халықаралық 
жүк вагондарынан қандай да бір ақау анықталса, екінші 
жақ қабылдамайды. Барлық жұмыс қадағалану құжат-
пен мөрленіп, әр әрекет есепке алынады, Қысқасы, әр 
істі дұрыс ұйымдастыру маңызды. Ұйымдастыра білген 
ұтады, – дейді бөлім бастығы.  

Айтуынша, ішкі жүк тасымалы да  өте  маңызды. 
Теміржол арқылы жүк тасымалы таңдалғаннан кейін 
олардың жолда тұрып қалмауы, құжатының дұрыс болуы 
қатаң тексеріледі. 

– Біздің қызметкерлер жүк тасымалы қызметінің толық 
ұйымдастырылуына, яғни жүкті қабылдап алғаннан тиісті 
жеріне жетіп тапсырғанға дейін жауапты. Жылжымалы 
құрамның жолда тұрып қалмауы, бекітпелердің босап 
кетпеуі, сұйық жүктердің ақпауына дейін мұқият тек-
серіледі, – деді Клара Шатаякова.

ТАСЫМАЛ

ҰЙЫМДАСТЫРА 
БІЛГЕН  ҰТАДЫ

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Елімізде теміржол арқылы 
жүк тасымалы қарқынды да-
муда. Ол ең алдымен ұлттық 
компанияның көлік-логисти-
калық әлеуетін дамытып, жүк 
тасымалы қызметін тиімді 
ұйымдастыруының нәтижесі 
деп білген жөн.
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В олимпиаде сетевого уровня 
приняли участие 25 работников 
из Акмолинского, Костанайского, 
Карагандинского, Семейского, 
Алматинского, Жамбылского, 
Шымкентского, Кызылординско-
го, Актобинского, Мангистауско-
го отделений магистральной сети 
и Илецкого железнодорожного 
участка, прошедшие отбор на 
региональном уровне.  Из их 
числа 18 человек состязались 
в области охраны здоровья 
и обеспечения безопасности 
труда, другие семь – по теме 
охраны окружающей среды.

Для оценки результатов было 
создано специальное жюри, 
в состав которого вошли ди-
ректор ЦЖСБТ Бейбит Ахме-
тов, главный менеджер ЦЖСК 
Дархан Тукенов, председатель 
профсоюзного комитета ЦЖС 
Балжан Ботатаева и главные 
менеджеры ЦЖСБТ. 

– Главной целью меропри-
ятия является повышение 

качества профессиональной 
компетентности и творческого                          
потенциала работников. По 
традиции олимпиада началась с 
минутки безопасности, которая 
была посвящена актуальному 
на данный момент вопросу 
профилактики гриппа и ОРВИ, 
– отметил директор ЦЖСБТ 
Бейбит Ахметов.

Олимпиада состояла из трех 
туров. В первом участникам 
необходимо было выполнить 
тестовые задания, во втором 
за определенный промежуток 
времени они должны были 
найти решение специально 
подготовленных ситуационных 
задач, заключительный тур 

состоял из блиц-опроса.
По итогам оценки всех этапов 

лучшей по охране здоровья и 
обеспечению безопасности труда 
(ОЗиОБТ) признана начальник 
сектора службы безопасности и 
охраны труда, промышленной 
безопасности и экологии фили-
ала АО «НК «ҚТЖ» – «Алматин-
ское отделение магистральной 
сети» Несипкуль Аханова, на 
второй позиции разместился 
ведущий инженер охраны труда 
и техники безопасности службы 
безопасности и охраны труда, 
промышленной безопасности 
и экологии Актогайской дис-
танции пути филиала АО «НК 
«ҚТЖ» – «Алматинское отделение 

ПРИВЕРЖЕНЦЫ  КУЛЬТУРЫ  БЕЗОПАСНОСТИ 
В рамках Года охраны труда в Дирекции магистральной 
сети (ЦЖС) прошла онлайн-олимпиада по охране здоро-
вья, обеспечению безопасности труда и охране окружа-
ющей среды сетевого уровня.

Айлин БАУРЖАН,
Астана

Обучение проводилось в рам-
ках реализации программы 
проведения Года охраны труда 
и соблюдения технологического 
процесса, объявленного в Ди-
рекции магистральной сети. 
Участие в нем приняли порядка 
80 железнодорожников, в том 
числе руководители департамента 
автоматики, телемеханики и 
телекоммуникаций, руководи-
тели Костанайского отделения 
магистральной сети, руково-
дители и специалисты служб 
производственной безопасности 
дистанций сигнализации и связи 
из других регионов республи-
ки: Астаны, Алматы, Тараза, 
Кызылорды, Семея, Кокшетау 

и т.д. Как сообщил начальник 
сектора охраны труда, промыш-
ленной безопасности и эколо-
гии Костанайского отделения 
магистральной сети Мирам 
Жангабилов, на семинар также 
пригласили руководителей АО 
«Соколовско-Сарбайское гор-
но-обогатительное производ-
ственное объединение», палаты 
юридических консультантов 
Костанайской области, Учебного 
центра делового образования и 
переподготовки кадров и филиала 
дочерней компании Народного 
банка Казахстана по страхованию 
жизни «Халык-Life». 

Во время проведения школы-се-
минара представлены доклады 
на темы: «Стандарт организа-
ции внутреннего контроля», 
«Дополнения и изменения по 

безопасности и охране труда 
в законодательных актах РК», 
«Новые модели управления про-
изводственной безопасности», 
«Расследование и учет нечастных 
случаев», «Дисциплинарные 
взыскания как инструмент по-
рядка». Спикерами были дове-
дены главные задачи охраны 
труда – свести к минимуму 
вероятность несчастного случая 
или заболевания работающего 
с одновременным обеспечением 
комфорта при максимальной 
производительности. 

Также участники двухдневного 
семинара совершили экскурсию 
в музей боевой и трудовой славы 
железнодорожников Коста-
найского отделения, посетили 
агрегатный цех Костанайского 
отделения сигнализации и связи, 

автомобильный завод Allur и 
совершили экскурсию по городу 
Костанаю. Не менее познава-
тельными стали и подведение 
итогов школы-семинара, а также 
дискуссии, живое обсуждение 
актуальных тем участниками и 
организаторами мероприятия. 
По итогам семинара выработан 
ряд рекомендаций. 

– Семинар является очень 
актуальным и востребован-
ным. Именно охране труда и 
всему, что с ней связано, в этом 
году будет уделено самое при-
стальное внимание. И, конечно 
же, обучению наших работ-
ников, – отметила менеджер                                                         
департамента автоматики, теле-
механики и телекоммуникаций 
Динара Шайманова. 

Фото автора

ВСЕГДА  В  ФОКУСЕ
В Костанайской дистанции сигнализа-
ции и связи прошел семинар на тему 
«Укрепление трудовой дисциплины – 
основа профилактики производствен-
ного травматизма».

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

По участку обслуживания Павлодарским филиалом ТОО 
«ВЖДО» от станции Дегелен транзитом через станции Аксу 
и Екибастуз до Ерейментау и в обратном направлении 
каждый день в среднем проходит десять контейнерных 
поездов. Павлодарский филиал активно участвует в этом 
мероприятии. Разработан план мероприятий, издан приказ 
ответственных лиц, в стрелковых командах вывешены ин-
формационные аншлаги. В целях обеспечения сохранности 
перевозимых железнодорожным транспортом контейнеров 
охранники обеспечивают сопровождение по всему участку 
прохождения контейнерных поездов.

Основной приоритет в Павлодарском филиале ВЖДО – это 
жизнь и здоровье работников, дисциплина при исполнении 
ими трудовых обязанностей. За восемь месяцев работниками 
производственного персонала случаев грубых нарушений 
правил техники безопасности и охраны труда не допущено.

В целях укрепления трудовой дисциплины и усиления 
профилактических мер в коллективах с 15 августа по 11 
октября проводится двухмесячник «Укрепление трудовой 
дисциплины – основа профилактики производственного 
травматизма». 

ВЖДО

ОСНОВНОЙ  ПРИОРИТЕТ

С 16 сентября по 16 октября в Пав-
лодарском филиале ТОО «ВЖДО» 
проходит месячник «Сохранность 
грузов в контейнерных поездах по 
маршруту КНР – Европа – КНР, с 
акцентом на качество перегруза на 
пограничных переходах Достык-экс-
порт и Алтынколь-экспорт».

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

Акция «Приемная на вокзале» инициирована органами 
правопорядка, для ее проведения организован временный 
пункт приема граждан на железнодорожном вокзале 
станции Уральск. Основные темы – «Нет наркотикам» и 
«Запрещенные предметы и оружие». Для раздачи инфор-
мационных буклетов, подготовленных линейным отделом 
полиции по станции Уральск, были привлечены студенты 
четвертого курса Уральского колледжа информационных 
технологий специальностей «техник-механик» и «КИПиА» 
под руководством преподавателя химии, инспектора ко-
митета по делам молодежи Миры Сисекеновой.

Инспектор службы ОАП ЛОП на станции Уральск капи-
тан полиции Лаура Азизова и старший инспектор группы 
профилактики правонарушений ЛОП майор полиции Вла-
димир Федунов вместе с волонтерами раздавали буклеты, 
разъясняли суть проводимой акции, а также консультиро-
вали население, пассажиров и встречающих граждан по 
разным правовым вопросам. Надо сказать, что горожане и 
гости города с пониманием отнеслись к проблеме, а люди 
старшего возраста положительно оценили профилактиче-
скую работу полиции. Данная форма работы с населением 
достаточно эффективна и будет продолжена.

ПРОФИЛАКТИКА

МОЛОДЕЖЬ  ЗА 
ПРАВОПОРЯДОК

В здании Уральского железнодо-
рожного вокзала прошла акция 
«Приемная на вокзале» с участием 
волонтеров Уральского колледжа 
информационных технологий.

Анна МАРЬИНА,
Уральск

Охрана труда

Железнодорожники говорят, что проблем 
с подвижным составом и поставками угля 
нет, на тупики твердое топливо поступает 
в срок и согласно поданным заявкам.

– План поставок коммунально-бытового 
угля по ТОО «Сейком» – больше 18,7 тысячи 
тонн. Отгружено на 20 сентября свыше 
8,6 тысячи тонн, – рассказал начальник 
станции Оскемен-1 Даулетказы Библов. 
–  По станции НУК план составляет 15 
тысяч тонн угля. Отгружено более 9,5 
тысячи тонн. Вагоны идут нормально, 
поступают ежесуточно, они есть в доста-
точном количестве. 

ТОО «Сейком» работает круглосуточно, 
по субботам и воскресеньям, только чтобы 
снизить напряженность. 

– Очереди за углем стали появляться с 
10-11 сентября. Опоздание в этом году 
сильно большое, народ только недавно 
начал покупать уголь. Хотя неснижае-
мый запас на конец августа у нас был 
ежедневно в 4,5 тысячи тонн, сейчас он 
иссяк, – говорит директор ТОО «Сейком» 
Николай Кондратьев. – Люди звонят и 
спрашивают у меня: «А что с углем, почему 
очереди?». Я им объясняю, что летом мы, 
железнодорожники, акиматы, угольщики 
вели широкую разъяснительную работу, 
предлагая закупаться углем заранее.  А 
покупатели начинают говорить, что летом 

они то в отпуск ездили, то детей к школе 
готовили, им было не до заготовок угля. 

По словам Николая Кондратьева, «про-
садки» с реализацией угля наблюдались 
в июле-августе, причем отставание было 

на 25% от уровня прошлого года. Сейчас 
оно сокращается, составляет примерно 
10-12%. 

Директор ТОО «Топливная компания 
«Терминал» Мансур Бекбауов отметил, 

что они вводили ограничения по объемам 
отпуска угля – три тонны на одну автома-
шину, но только 18 сентября.  В тот день 
запасы угля оставляли всего 700 тонн, а 
машин скопилось больше сотни. 

– Ежесуточно могу принять на тупик 
только 10 вагонов, столько к нам и прихо-
дит. Например, 20 сентября ночью пришли 
17 вагонов. Я ежедневно заявляю по 10 
вагонов, и этого достаточно. В очереди 
также сейчас собирается больше сотни 
машин. Но пока отпускаю уголь, кто 
сколько хочет, – сообщил он. 

Всего по Восточно-Казахстанской области 
потребность населения в угле на предсто-
ящий отопительный сезон, по данным 
областного управления по энергетике и 
ЖКХ, составляет 440,1 тысячи тонн. 

Фото автора

АКТУАЛЬНО

!
ОЧЕРЕДИ ЕСТЬ, НО ПРОБЛЕМ С ВАГОНАМИ НЕТ

С наступлением осенних холодов на угольных тупиках Усть- 
Каменогорска стали скапливаться огромные очереди из гру-
зовых автомашин. Население города и близлежащих районов, 
которое не закупало уголь весной и летом, сейчас активно им 
запасается. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

магистральной сети» Берик 
Нурмухаметов, замкнула тройку 
победителей ведущий инженер 
сектора безопасности и охраны 
труда, промышленной безопас-
ности и экологии филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Костанайское 
отделение магистральной сети» 
Ляззат Кабдугалиева.

По охране окружающей сре-
ды (ООС) первое место заня-
ла ведущий инженер службы 
безопасности и охраны труда 
промышленной безопасности 
и экологии Мангистауской 
дистанции электроснабже-
ния филиала АО «НК «ҚТЖ» 
– «Мангистауское отделение 
магистральной сети» Жанар 
Ибрашева, второе – ведущий 
инженер (эколог) службы без-
опасности и охраны труда, 
промышленной безопасности 
и экологии филиала АО «НК 
«ҚТЖ» – «Алматинское отделе-
ние магистральной сети» Зару 
Косымбаева, третье – ведущий 
инженер службы безопасности 
и охраны труда, промышленной 
безопасности и экологии фили-
ала АО «НК «ҚТЖ» – «Жамбыл-
ское отделение магистральной 
сети» Жандос Есіркепов.

Победителям олимпиады 
вручены благодарственные 
письма и призы.

Фото автора

ПРОБЛЕМ С ПОДВИЖНЫМ 
СОСТАВОМ И ПОСТАВКАМИ 
УГЛЯ НЕТ, НА ТУПИКИ ТВЕР-
ДОЕ ТОПЛИВО ПОСТУПАЕТ В 
СРОК И СОГЛАСНО ПОДАННЫМ 
ЗАЯВКАМ.

Особое внимание уделялось анализу состояния подвижного 
состава и принятым шагам по улучшению эксплуатацион-
ных показателей и снижению рисков на производстве. За 
восемь месяцев локомотивными бригадами применено 468 
экстренных торможений, в том же периоде прошлого года 
зафиксировано 552 случая. При этом зафиксировано 10 случаев 
наезда на людей, 120 экстренных торможений из-за выхода 
скота на пути, из них 45 с наездом. Возросли столкновения 
с автотранспортом – 16 случаев. По данным расшифровки 
скоростемерных лент, с начала года допущен 41 случай на-
рушений, что на 10 больше, чем в 2023 году.  Перевозочная 
работа выполнена на 100,69%: при плане 14 526,533 миллиона 
тонно-километров брутто фактически составила 14 626,561 
миллиона тонно-километров брутто. Техническая скорость 
при плане 45,02 километра в час фактически составила 44,87 
километра в час, выполнение – 99,68%.

Особое внимание в депо уделяется регулярным инструк-
тажам, техническому обслуживанию подвижного состава и 
контролю над состоянием оборудования. Внедрение совре-
менных систем мониторинга и автоматизации помогает 
своевременно выявлять потенциальные риски и устранять 
их на ранней стадии.

По словам начальника депо Айдына Сатыбалдина, клю-
чевую роль в обеспечении безопасности и эффективности 
деятельности эксплуатационного локомотивного депо играют 
машинисты-инструкторы. Поэтому большое значение уделяется 
компетентности и профессионализму локомотивных бригад. 
С начала года удалось значительно улучшить показатели по 
снижению травматизма и аварийности. Благодаря слаженной 
работе всех подразделений сократилось количество инци-
дентов на производстве, что подтверждает эффективность 
принятых мер.

– Безопасность является приоритетным направлением на-
шей работы. Ведь от умения машинистов четко и оперативно 
выполнять свои обязанности зависит безопасность движения 
на железной дороге, – подчеркивает Айдын Сатыбалдин.

Также особое внимание уделяется работе с молодежью. 
Первозимники взяты под опеку опытных наставников. 
Усилен контроль со стороны руководства и отдела ремонта 
локомотивов, инструкторского состава по обучению локо-
мотивных бригад.

ИТОГИ

В РАБОЧЕМ РИТМЕ

В Алматинском эксплуатацион-
ном локомотивном депо подвели 
итоги работы за восемь месяцев 
2024 года. 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы



№81 (3011) 24/09/2024

4
rail-news.kz

ӘЛЕУМЕТ

Бас редактор 
Дина Муздубаева 

Бас редактордың орынбасары 
Меруерт Өмірзақова

Меншікті тілшілер:

Алматы: Елена Қолдасбаева 8-701-794-98-80 
Атырау: Қосұйым Мұқашев 8-778-946-09-66 
Ақтөбе: Ардақ Ерубаева 8-702-843-27-97
Шығыс Қазақстан: Ольга Ушакова 8-777-203-51-87
Семей: Қуаныш Қожаев 8-775-710-70-53
Маңғыстау: Шахида Жұманова 8-707-886-72-45
Орал: Анна Панищева 8-707-910-74-17
Қызылорда: Сабырхан Нәдірбаев 8-778-409-78-59
Жамбыл: Ардақ Үсейінова  8-777-667-26-20
Шымкент: Нұрлыбек Досыбай 87025480092 
Қарағанды: Светлана Могай 8-777-893-66-76
Қостанай: Аслан Кудабаев 8-705-267-44-00
Павлодар: Айдана Ертай 8-777-498-31-61

Газет басылатын қалалар:
Астана, Сілеті 30 
«Медиа-холдинг «ERNUR» ЖШС
Ақтөбе, Смағұлов көш., 9/2. 
«Хабар-Сервис» ЖШС 
Шымкент, Әлімқұлов көш., 22.
«ERNUR Print» ЖШС 

Басылымның таралымы 11 340

Газет сейсенбі, 
жұма күндері шығады. 

Газет шығару және тарату қызметімен 
«Қазақстандық салалық теміржол, 

автомобиль, әуе және су көлігі 
қызметкерлерінің кәсіби одағы» 
қоғамдық бірлестігі айналысады.
© «Қазақстан теміржолшысы» 
газетінде жарияланған 
материалдарды 
көшіріп немесе өңдеп басу үшін 
редакцияның жазбаша рұқсаты 
алынып, газетке сілтеме жасалуы 
міндетті.
Редакция авторлар мақаласы мен 
жарнама мазмұнына жауап бермейді.

Кезекші редакторлар: 
Л. Ровба, С. Бакесова

Редакцияның мекен-жайы: 
Астана қ., Д.Қонаев көшесі 6.
тел: 8 (7172) 60-44-87, 60-44-88, 60-44-92 

Жауапты хатшы 
Ерболат Тілеубергенов, 
тел.: +7 702 5795768 

Қазақстан Республикасы Баспасөз және 
бұқаралық ақпарат ісі жөніндегі Ұлттық 
агенттігінде тіркеліп, 1997 жылдың 
30 шілдесінде №601 тіркеу куәлігі берілді.

По словам начальника стан-
ции Орта Дересин Ирины 
Андриенко, население здесь 
малочисленное и составляет 
всего 30 человек – в большей 
степени люди пенсион-
ного возраста. 

Медпоезд «Саламатты 
Қазақстан» прибыл на 
станцию рано утром и 
простоял на железнодо-
рожных путях весь день. 
Жители заранее были опо-
вещены о визите врачей 
и с нетерпением ожидали 
их, так как не у каждого есть воз-
можность выехать в районный 
центр или город для посещения 
специалистов.

На сегодняшний день ме-
дицинскую помощь жителям 
населенных пунктов оказывают 
14 специалистов: терапевт, 
хирург, педиатр, психолог, 
невропатолог, специалист 
ультразвуковой диагностики, 
врач общей практики, рентге-
нолог, кардиолог, стоматолог, 
офтальмолог, отоларинголог, 
онколог-маммолог, гинеколог и 
уролог. Таким образом, сельчане 
имеют возможность получить 
бесплатные консультации, а 
также пройти обследование 
на наличие имеющегося забо-
левания. В текущем году был 
приобретен дорогостоящий и 
эффективный аппарат – маммо-
граф. Это специализированное 
медицинское рентгенодиа-
гностическое оборудование, 

с помощью которого можно 
получать снимки молочной 
железы. Согласно статистике, за 
последнее время на рак молоч-
ной железы было обследовано 
около 800 тысяч человек и по 
итогам осмотра выявлено более 
1 400 случаев РМЖ. 

Кроме того, специалисты 
поезда могут провести мини- 
операции, выдать направления 
на плановое лечение в стаци-
онары. Помимо медицинских 
консультаций и диагностики  
жителям отдаленных населенных 
пунктов оказывается медиатив-
но-правовая и психологическая 
помощь в случае возникновения 
конфликтных ситуации в семьях, 
прием обращений, защита прав 
и интересов граждан.

– Спасибо за внимание и 
заботу, которые проявляет к 
нам государство. Иногда у нас 
нет возможности выехать в         
районный центр или в Караган-
ду. Радует то, что медики сами 
приезжают к нам. Они всегда 
вежливо и обходительно обслу-
живают нас, – поблагодарили 
врачей медпоезда «Саламатты 
Қазақстан» жители населенного 
пункта Орта Дересин.

Фото автора

СОЦИУМ

ЭТОТ  ПОЕЗД  НУЖЕН  ВСЕМ

Медицинский поезд «Сала-
матты Қазақстан» посетил 
станцию Орта Дересин. Она 
расположена в Актогайском 
районе Карагандинской области.

Светлана МОГАЙ,
Караганда

Жуырда олар Ақтау қаласын-
да орналасқан №3 арнаулы 
әлеуметтік қызметтер көрсету 
орталығының ауласында сенбілік 
ұйымдастырды. Атшаптырым 
орталықтың ауласын «жылан 

жалағандай» қылып, шөп-ша-
лаң мен қоқыстан тазартқан 
жас теміржолшылар тірлігіне 
көз сүйсінді. 

Бұл қаладағы ерекше балалар 
тәрбиеленетін орталық бола-
тын. Бүгінгі күні онда тоқсан 
бала өмір сүреді. Теміржолшы 
жастарға олардың біразының 

тағдыры да, өздері де жақсы 
таныс. Мерекелерде барып 
арнайы кештер ұйымдастырып, 
балақайлардың көңілін аулап 
жүретін жастар бұл жолы да 
құр қол бармады. Арнайы су 
жылытатын Аристон құрылғы-
сын алып беріп, жеміс-жидектер 
жеткізді. 

Референдум
АҚПАРАТТАНДЫРУ – 
МАҢЫЗДЫ  ШАРА   

Шығыстағы теміржолшылар қауымы 
еліміздің қоғамдық-саяси өміріне белсене 
араласып, ешбір шарадан шет қалған емес.   
Жуырда Жаңғызтөбе станциясында 6 қазан 
күні өтетін  жалпыұлттық референдум жай-
лы кең көлемді талқылау болды.   

За время работы би-
блиотека стала неотъ-
емлемой частью жизни 
технической обществен-
ности региона, служа 
источником знаний и 
вдохновения для инже-
неров, ученых и студен-
тов. Разделить торже-
ство праздника пришли 
Надежда Трофименко, 
Светлана Гесско, Татьяна 
Криворучко, Салтанат 
Калиякбарова и Тамара 
Исаенко. Гостям были 
выражены слова благо-
дарности за их неоцени-
мый  вклад в развитие 
библиотеки и сохране-
ние ее богатого фонда. 

Юбилей стал поводом 
вспомнить историю уч-
реждения и отметить его 
важную роль в поддержке 
научно-технического 
прогресса.

В 1934 году в Алма-Ате 
после окончания строи-
тельства Турксиба была 
создана дорожная библи-
отека. Первая запись в 
книге суммарного учета 
сделана 17 сентября 1934 
года. Первой заведующей 
библиотекой назначена 
Валентина Кошкина.

За 90 лет существова-
ния многое изменилось. 
Внедрение современных 
технологий, всемирной 

электронной библиотеч-
ной системы «ИРБИС», 
оцифровка книг, расши-
рение библиотечного 
фонда и развитие обра-
зовательных программ 
позволили библиотеке 

сохранить свою акту-
альность и стать важ-
ной частью научной и 
образовательной жизни 
региона.

– Еще древние говори-
ли: «Пока жива последняя 

 ПОКА  ЖИВА  ПОСЛЕДНЯЯ  КНИГА...
Алматинская техническая библиотека отметила свой 
90-летний юбилей. В честь этого знаменательного собы-
тия состоялось торжественное мероприятие с участием 
бывших сотрудников, многие из которых посвятили 
библиотеке десятки лет своей жизни.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

Сайысты өткізуге бастамашы әрі 
демеуші болған «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
Қызылорда филиалының төрағасы 
Бауыржан Ахметов жетекшілік еткен 
кәсіподақ өкілдері ойыншыларға 

сәттілік тіледі. Спорт секторы қаты-
сушыларды Бақытжан Имбергенов 
ойын тәртібі мен ережелерімен та-
ныстырған соң сайыс басталып кетті. 
Әлем бойынша кең тараған ойын 
болғанмен аймақ теміржолшылары 
арасында енді-енді басымдық ала 
бастаған үстел теннисінің ракеткасына 

қол үйреткендер қатары баршылық 
екен. Шеңберлі жүйемен басталған 
ойын ережесіне сәйкес барлық қар-
сыластар бірімен-бірі кезекпен ойын 
үстелінде кездесіп, жеңіске жеткен 
теннисші келесі қарсыласымен бақ 
сынасуға жіберілді. 

– Бүгінгі ойын нәтижесінде Қазалы 

БАҚ  ПЕН  БАП  САЙЫСЫ
Қазақстан теміржолының 120 жылдық ме-
рейтойына орай қызылордалық теміржол-
шылар арасында мәдени-көпшілік шаралар 
жалғасуда. Өткен аптада болған теннис 
жарысына аймақтың барлық станцияла-
рынан ойыншылар қатысты.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

ҚОЛДАН  КЕЛГЕНШЕ  ҚОЛДАП  ЖҮРЕДІ   
Теміржолшы жастар қашанда 
игілікті іс жасап, қайырым-
дылық шараларынан қалыс 
қалмаған. Осал топтағы жан-
дарды қолдан келгенше қол-
дап жүретіндер қатарында 
түбектік жас толқын да бар.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

На прошедшем в городе Чолпон-ата 
(Кыргызстан) мировом первенстве, в 
котором приняли участие более 600 
атлетов из 27 стран, спортсмен-же-
лезнодорожник завоевал золотую 
медаль по двоеборью в весовой 
категории до 85 килограммов. 

Дастан Куанышпаев – кандидат в 
мастера спорта по гиревому спорту. 
Он неоднократно поднимался на 
высшую ступень пьедестала почета 
и занимал призовые места на город-
ских, областных, республиканских 
и международных чемпионатах 
разного уровня. Успешно участвует 
в соревнованиях АО «НК «ҚТЖ» и 
среди группы компаний АО «Самрук- 
Қазына». Его медальницу украшают 

серебро чемпионата Азии 
и Международной спарта-
киады среди работников 
железнодорожных адми-
нистраций Казахстана, 
Кыргызстана, Узбекистана, 
Азербайджана и Турции.

В чемпионате мира Дастан Куа-
нышпаев участвовал впервые, и этот 
дебют ознаменовался ошеломитель-
ным успехом.  В весовой категории 
до 85 килограммов спортсмен-же-
лезнодорожник оставил позади вось-
мерых соперников и стал лучшим из 
лучших в двоеборье (толчок и рывок 
24-килограммовой гири).  

Спортом он увлекся давно. Но 
профессионально начал заниматься 
около пяти лет назад.

– Сначала просто тренировал 
свою силу и выносливость, потом 

стал интересоваться правильной 
техникой и дыханием. И так, по-
степенно перебарывая самого себя, 
улучшал собственные результаты. 
Были и переломные моменты, когда 
забрасывал гири, а потом снова к ним 
возвращался. Сейчас без постоянных 
тренировок и соревнований себя 
уже не представляю, – признается 
чемпион.

Работе спорт, по мнению Дастана 
Куанышпаева, нисколько не мешает, 
а даже наоборот. Хорошая физи-
ческая подготовка для охранника 
стрелковой команды, можно сказать, 

ЮБИЛЕЙ

Спорт

Расын айтсақ, қырық жыл атом 
сынағының зардабын тартқан Семей 
өңірінің жұртшылығы үшін «атом» сөзі 
әлі де болса көңілге үрей салатыны жа-
сырын емес. Сондықтан АЭС құрылысы 
бойынша өтетін референдум, жалпы 
облыс көлемінде жасыл экономикаға 
жататын аталмыш құрылыс туралы 
түсіндіру, ақпараттандыру шаралары 
кең көлемде жүргізілуде. 

Жаңғызтөбе вокзалында басқосуға 
«Amanat» партиясының облыстық 
филиалының төрағасы, Шар өңірін-
дегі теміржолшылар станциясының 
тумасы Қуаныш Сүлейменов, Жарма 
аудандық мәслихатының депутаты, 
Жаңғызтөбе станциясының бастығы 
Азамат Нұрғалиев бастаған қоғам 
белсенділері, теміржолшылар қауымы 
қатысты.  

Жиын барысында Мемлекет басшысы 
Қасым-Жомарт Тоқаевтың «Әділетті 
Қазақстан: заң мен тәртіп, экономи-

калық өсім, қоғамдық оптимизм» 
атты Қазақстан халқына Жолдауы 
жайлы сөз қозғалып, АЭС құрылысы 
бойынша кең көлемде түсінік берілді. 
Теміржолшыларды алдағы өтетін 
референдумға бір кісідей қатысып, 
тарихи шешім жасауға шақырды.

– Атом электр станциясының 
құрылысы Қазақстанның энергети-
калық балансындағы көмір энергия-
сының үлесін азайтады. Бұл қазіргі 
уақытта әлемдегі ең жоғары энергия 
көзі болып табылады. Осылайша, атом 
электр станциясының құрылысы 2060 
жылға қарай көміртегі бейтараптығы-
на қол жеткізу стратегиясын жүзеге 
асырудың негізгі қадамы болмақ, – 
деді өз сөзінде Қуаныш Сүлейменов.

Жиын барысында теміржолшылар 
тарапынан көптеген сауалдар қой-
ылып, спикерлер барлық сұрақтарға 
жауап берді. Дәл осындай кездесу 
Шар теміржол торабында да өтті. 
Бөлімше бойынша ақпараттандыру 
жұмыстары жалғасуда.

Суретті түсірген автор

книга, жива и нация». 
Книга всегда была и оста-
ется надежным и верным 
помощником. И никакая 
компьютеризация и Ин-
тернет не заменят пря-
мого общения с книгой, 
–  отметил, поздравляя с 
юбилеем, председатель 
Алматинского филиала 
ОО «Казпрофтранс» Нур-
жан Аскарбаев.

Как отмечают специа-
листы книжного хранили-
ща Гульнара Жабыкбаева 
и Гульфия Баймухам-
бетова, часто помимо 
профессиональных тем 
читателей интересуют 
вопросы юридическо-
го, экономического 
характера, экологии и 
культуры. Большое ко-
личество информацион-
ного материала отправ-
ляется на предприятия 
по электронной почте, 
производится пересылка 
поступающих бюллете-
ней, интернет-страниц, 
ежедневных отраслевых 
новостей СМИ, обзоров.

Фото автора 

ҚАЙЫРЫМДЫЛЫҚ

– Мүмкіндік болса біреуді 
қуантып, кімге болса да жан 
жылулығын  сыйлағанға не 
жетсін. Оның ішінде баланың 
орны бөлек. Біздің теміржолшы 
жастар осы орталыққа үнемі 
қолдан келгенше көмектеседі. 
Жиі келіп, қал-жағдайларын, 
мұқтаждықтарын біліп тұрамыз. 
Бір келгенімізде су жылытатын 
құрылғысы істен шығып қалған 
екен. Бүгін сол құрылғыны 
ала келіп әрі ауланы тазалап, 
сенбілік ұйымдастырдық. Орта-
лық қызметкерлері де, балалар 
да риза. Алғыс айтып жатыр. 
Алғыс алу – ол біз үшін үлкен 
мерей, – дейді маңғыстаулық 
теміржолшы жастардың өкілі, 
вагон қараушы Қуатбек Көпбаев.

Суретті 
түсірген  автор        

ЧЕМПИОН  МИРА  ИЗ  ВЖДО
Охранник стрелковой команды 
на станции Атбасар Акмолинско-
го филиала ТОО «ВЖДО» Дастан                         
Куанышпаев стал чемпионом мира 
по гиревому спорту.

производственная необходимость. 
Большие физические нагрузки 

никогда не пугали нашего героя. 
Много лет он сам себе тренер и 
мотиватор – чтобы тренироваться 
в любое удобное время, оборудовал 
дома мини-зал. Именно там, в родных 
стенах, готовился к предстоящему 
триумфу на чемпионате мира. 

– На удивление волнения не было. 
Самым волнительным для меня был 
первый чемпионат Казахстана. А 
сейчас, имея большой опыт участия 
в разных соревнованиях, я просто 
выхожу на помост и делаю то, что 
умею, – отмечает Дастан Куанышпаев. 

Что касается эмоций от победы, 
конечно, они в этот момент пере-
полняют, признается чемпион. Даже 
попадание в тройку призеров на состя-
заниях мирового уровня для любого 
спортсмена высокое достижение, а 
золото – яркое доказательство того, 
что все усилия приложены не зря.

Благодаря успеху Дастана Куа-
нышпаева на чемпионате мира был 
поднят флаг Казахстана и прозвучал 
гимн страны. Прославил железнодо-
рожник и компанию ҚТЖ. 

В декабре спортсмен планирует 
защитить звание мастера спорта и 
сейчас активно к этому готовится.

Любовь РОВБА,
Астана

жол дистанциясынан додаға қатысқан 
Қайрат Денеевке жетер шебер ой-
ыншы болмағанын көздеріңіз көрді. 
Жүлделі 1-орынды иеленді. Ал 2-орын 
алған Қызылорда ЖТ бөлімшесінің 
инженері Талғат Сыздықов та жаман 
нәтиже көрсеткен жоқ. 3-орынды 
Қызылорда электрмен жабдықтау 
дистанциясының электромеханигі 
Бахыт Иманалиев алды, – деді  ойын 
қорытындысын баяндаған ұйымда-
стырушы әрі төреші болған спорт 
секторы Бақытжан Имбергенов.

Бақ пен бап сайысқа түскен додада 
ойыншылардың жасына шектеу қой-
ылған жоқ. Жүлдегерлерге кәсіподақ 
ұйымы атынан кубок, диплом және 
бағалы сыйлықтар табысталды.

Суретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей


